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PROTOKÓŁ nr VI/2011  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytej  

w dniu 23 lutego 2011 r. w godzinach 10
00

– 1400 

 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach 
uczestniczyło 22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 70 osób.  
 
Radni obecni: 
1. Andrzej Chuchnowski,  
2. Zbigniew De-Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska.  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Krzesicki,  
9. Włodzimierz Marczewski,  

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec, 
14. Anna Ruszewska, 
15. Agnieszka Rzatkowska,  
16. Stanisław Sieczkowski,  
17. Jadwiga Szczypiń,  
18. Sławomir Szeszko,  
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz Zamaro.  

 
Nieobecny:  
Stanisław Kulikowski.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik i Sekretarz Miasta, 
naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, 
policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, 
przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

 
Ad pkt . 1.  
Otwarcie obrad. 
 
Andrzej Chuchnowski otwierając VI obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, zastępców prezydenta – Marka 
Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta  
i Adama Karczewskiego – Sekretarza Miasta, Bogdana Dyjuka – 
Przewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego.  
 
 
Ad pkt .  2.  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zastępca prezydenta miasta pan Marek 
Buczyński, pismem z dnia 27 stycznia br. zwrócił się z prośbą o wycofanie z planu 
pracy Rady Miejskiej projektu uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających 
do likwidacji IV Liceum Profilowanego, wchodzącego w skład Zespołu Szkół nr 4 
w Suwałkach. (Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  
 

Porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Radni  
nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Andrzej Chuchnowski stwierdził, 
Ŝe został przyjęty następujący porządek VI obrad:  

 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr V/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 stycznia 2011 r. 

5. Informacja z realizacji obchodów Roku Marii Konopnickiej w Suwałkach  
w 2010 r. 

6. Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 2011 roku na 
terenie Miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki 
zdrowotnej zawartych przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego 
Funduszu Zdrowia. 
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7. Informacja z konsultacji społecznych projektu Regulaminu konsultacji z radą 
działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i o wolontariacie, projektów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu 
konsultowania z radą działalności poŜytku publicznego lub organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  
o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego na lata 2011-2014. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
nr XXVIII/271/2008 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 października 
2008 roku w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej oraz 
rozliczenia kosztów podróŜy słuŜbowych.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2010-2014. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy śeromskiego w Suwałkach.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru górniczego Suwałki VI. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu 
Inspektoratowi Nadzoru Budowlanego Miasta Suwałk. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 
funkcjonowania targowisk miejskich na terenie miasta Suwałk. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez 
Park Naukowo-Technologiczny Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. 
nieruchomości o łącznej powierzchni 4,266 ha. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  
na lata 2010-2014.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika 
przyrody. 
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20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011-2025. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 
Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach. 

23. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

24. Wnioski i oświadczenia radnych.  

25. Zamknięcie obrad.  

 
Ad pkt . 3.  
Przyjęcie protokołu nr V/2011 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół V obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub 
uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 22 lutego 2011 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr V/2010 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach zostały przyjęty.  
 
 
Ad pkt . 4.  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 stycznia 2011 r. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
26 stycznia 2011 r. została przyjęta.  
– załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 5.  
Informacja z realizacji obchodów Roku Marii Konopnickiej w Suwałkach  
w 2010 r. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 
Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 14 lutego br. 



5 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym informacja z realizacji 
obchodów Roku Marii Konopnickiej w Suwałkach w 2010 r. została przyjęta.  
– załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 6.  
Informacja na temat zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 2011 roku  
na terenie Miasta Suwałki na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki 
zdrowotnej zawartych przez Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego 
Funduszu Zdrowia. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Ponadto informacja była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 14 lutego br. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja na temat 
zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych w 2011 roku na terenie Miasta Suwałki 
na podstawie umów o udzielanie świadczeń opieki zdrowotnej zawartych przez 
Podlaski Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia została przyjęta.  
– załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 7.  
Informacja z konsultacji społecznych projektu Regulaminu konsultacji  
z radą działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie, projektów prawa miejscowego  
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Informację … radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Ponadto informacja była przedmiotem posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki w dniu 14 lutego br, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
w dniu 15 lutego br., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 16 lutego br. oraz 
Komisji Finansowo-BudŜetowej w dniu 17 lutego br. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja  
z konsultacji społecznych projektu Regulaminu konsultacji z radą działalności 
poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami,  
o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, projektów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji została przyjęta.  
– załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt . 8.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego 
sposobu konsultowania z radą działalności poŜytku publicznego lub 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa  
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska – przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Adam Kacprzyk – przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski  – przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/31/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z radą 
działalności poŜytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi  
i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
poŜytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. 
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
 

Ad pkt . 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  
i porządku publicznego na lata 2011-2014. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 16 do protokołu. 
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Dorota Jabłońska – przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/32/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie uchwalenia Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014. 
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
nr XXVIII/271/2008 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 października 
2008 roku w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej oraz 
rozliczenia kosztów podróŜy słuŜbowych. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe w związku z wyborami nowej rady 
miejskiej oraz uchwałą nr III/9/2010 z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie 
stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Suwałkach 
zachodzi konieczność aktualizacji zapisu § 2 ust. 1 w uchwale nr XXVIII/27/08 
z dnia 29 października 2008 r. dotyczącego zlecania przez wiceprzewodniczących 
rady wyjazdów słuŜbowych przewodniczącemu Rady Miejskiej. 
 
 Nie było głosów w dyskusji wobec powyŜszego przeprowadził  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/33/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/271/2008 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 29 października 2008 roku w sprawie ustalenia 
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wysokości diet radnym Rady Miejskiej oraz rozliczenia kosztów podróŜy 
słuŜbowych. 
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 11.  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Włodzimierz Marczewski –  

1. Zapytał, czy znana jest lokalizacja planowanej budowy biogazowi  
w Dubowie II. Czy został sporządzony raport środowiskowy i czy wójt 
gminy zorganizuje konsultacje społeczne w tej sprawie?  

2. Kiedy zostanie uruchomiony odcinek drogi pomiędzy ulicami Wojska 
Polskiego a Buczka?  

3. Poprosił prezydenta miasta o interwencję do władz wojewódzkich  
w sprawie wyposaŜenia suwalskiego szpitala w tomograf. 

 
Zbigniew De-Mezer –  

1. Apelował o ustawienie latarń przy blokach przy ulicy Hubala, w pobliŜu 
przystanku komunikacji miejskiej. 

2. W imieniu mieszkańców apelował o ograniczenia prędkości do 30 km/h 
na ulicy Powstańców Wielkopolskich, na której samochody cięŜarowe 
rozwijają prędkość do 70 km/h. Stanowi to ogromne niebezpieczeństwo, 
zwłaszcza w okresie zimowym.    

 
Grzegorz Gorlo –  

1. Zapytał skarbnika miasta, czy zmienione w 2010 roku rozporządzenie 
ministra finansów dotyczące klasyfikacji długu, będzie miało wpływ na 
wysokość zadłuŜenia naszego miasta? 

2. Kolejne pytania dotyczyły spółki Targowiska Miejskie w Suwałkach: 
− kto odpowiada za bałagan panujący na targowisku miejskim? 
− na jakiej podstawie spółka wydzierŜawia powierzchnię? 
− dlaczego brak jest kas fiskalnych przy sprzedaŜy biletów uprawniających 

do targowania? 
− czy jest ochrona? 
− jak władze spółki reagują na włamania, które mają miejsce na terenie 

targowiska? 
− na jakiej podstawie jest naliczany czynsz? 
− czy istnieje dokument, który wyznacza ocenę atrakcyjności handlowej?  
 

Janusz Krzesicki chciał wiedzieć, ilu jest bezdomnych w Suwałkach i czy dla 
tej grupy społecznej są przygotowane programy, które pozwalają im Ŝyć  
w znośnych warunkach i umoŜliwiają powrót do normalnego Ŝycia. Poprosił  
o odpowiedź na piśmie.  
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Zdzisław Przełomiec zapytał, jak wygląda sytuacja z zatrudnieniem osób 
niepełnosprawnych, zwłaszcza w jednostkach organizacyjnych Miasta? 
 
Stanisław Sieczkowski – w dniu 18 stycznia br. lokalne media przekazały 
informację, Ŝe w roku szkolnym 2011/2012 Zespół Szkół nr 1 w Suwałkach 
otrzymał 6 oddziałów. Jednak ta decyzja została zmieniona. W związku  
z powyŜszym, jak zamierza się zapewnić pracę nauczycielom zespołu, którzy  
w wyniku tej decyzji nie będą mieli pełnych etatów. Jaką politykę lub strategię 
oświatową przyjmie Urząd Miejski w zakresie szkolnictwa ponadgimnazjalnego 
wobec malejącej liczby uczniów i wejścia w 2012 r. nowej reformy do tych 
szkół? Jakie kryteria decydowały o przyznaniu bądź zmniejszeniu liczby 
oddziałów w ww. szkole ponadgimnazjalnej i czy były one znane dyrektorom  
i nauczycielom szkół? Poprosił o odpowiedź na piśmie. 
 
Krzysztof Ołowniuk zwrócił się w imieniu właścicieli firm turystycznych  
i sportowych o wyznaczenie dwóch stanowisk parkingowych dla autobusów na 
parkingu przy ulicy Ks. K. Hamerszmita.  
 
 
Ad pkt . 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2010-2014. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska – przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Adam Kacprzyk – przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Andrzej Turowski  – przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Włodzimierz Marczewski – po przeanalizowaniu poszczególnych dziedzin 
Ŝycia zawartych w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Miasta Suwałki na lata 
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2010-2014 moŜna stwierdzić, Ŝe w latach 2010-2014 dominującą pozycję 
stanowi Dział: Transport i Łączność, który stanowi 39% planu. Na drugim 
miejscu jest Dział: Kultura Fizyczna i Sport, a na trzecim Dział: Kultura  
i Ochrona Dziedzictwa Narodowego. W WPI są równieŜ wymienione dziedziny 
Ŝycia gospodarczego i społecznego Miasta, przy których wpisane kwoty są 
znaczące. Dotyczy to głownie takich dziedzin jak: ochrona zdrowia, czy pomoc 
społeczna. Po 2014 r. najbardziej dominującą pozycję zajmuje równieŜ Dział: 
Transport i Łączność, który stanowi 64,3% WPI, łączna kwota planowanych 
inwestycji wynosi 433 mln 700 tys. zł. Wysoką pozycję ma takŜe Dział: Oświata  
i Wychowanie oraz Dział: Kultura Fizyczna. Na podstawie powyŜszych danych 
moŜna stwierdzić, Ŝe priorytetowe inwestycje są zgodne z oczekiwaniami 
mieszkańców naszego miasta. W WPI istotne jest to, Ŝe na inwestycje planuje 
się pozyskać z zewnątrz około 50% środków finansowych. Biorąc powyŜsze 
pod uwagę pozytywnie ocenia Wieloletni Plan Inwestycyjny Miasta Suwałki  
na lata 2010-2014. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/34/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Suwałki na 
lata 2010-2014 
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 
 
 

Ad pkt . 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy śeromskiego w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Zdzisława Przełomca – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/35/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
ulicy śeromskiego w Suwałkach 
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru górniczego Suwałki VI. 

 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 31 do protokołu. 
 Poinformował, Ŝe Rada Miejska podjęła uchwalę o przystąpieniu do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu 
lotniska, na terenie którego znajduje się obszar górniczy Suwałki VI. Pierwotnie 
nie chciano dopuścić do wydobycia kruszywa na tym terenie, poniewaŜ jeden  
z pierwotnych wariantów przebiegu suwalskiej obwodnicy był lokalizowany 
pomiędzy lotniskiem a zabudową miejską i przechodził przez obszar górniczy 
Suwałki VI. Obecnie rozpatrywane są dwa warianty obwodnicy. Jeden z nich jest 
oddalony za lotniskiem, wobec tego wydobycie kruszywa nie koliduje z przyszłą 
budową suwalskiej obwodnicy. Ponadto pan Ryszard Góral, posiadając aktualną 
koncesję wydobywa kruszywo na obszarze górniczym Suwałki VI. Dwa dni temu 
odbył rozmowę z panem Ryszardem Góralem, podczas której wyjaśnione zostały 
skutki prawne, jakie spowoduje ww. uchwała.  
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/36/2011 
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Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 23 lutego 2011 r. 

w sprawie odstąpienia od obowiązku sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru górniczego Suwałki VI 
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 15.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu 
Inspektoratowi Nadzoru Budowlanego Miasta Suwałk. 

 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/37/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Inspektoratowi Nadzoru 
Budowlanego Miasta Suwałk 
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 16.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 
funkcjonowania targowisk miejskich na terenie miasta Suwałk. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
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Grzegorz Gorlo przyznał, Ŝe ma dylemat z interpretacją § 30 ust. 2 Regulaminu 
funkcjonowania targowisk miejskich na terenie miasta Suwałk, który brzmi: 
„Podmiot zarządzający targowiskami, na pisemny wniosek handlowca wyznacza 
dodatkową powierzchnię do handlu, dokonując w obecności właściciela stoiska 
jego pomiarów. Z czynności tych sporządza się protokół podpisany przez obie 
strony”. Czy to oznacza, Ŝe jeŜeli nie zgłosi się pisemnego wniosku, to moŜna 
handlować bez tego pozwolenia? Zapytał, na jakiej podstawie ustala się opłaty 
za poszczególne stoiska i jak szacuje się powierzchnię handlową, skoro kupcy 
wykorzystują na rozwieszenie towarów nawet dachy stoisk? 
 
Czesław Renkiewicz nadmienił, Ŝe od ponad roku dyskutuje się na temat 
uporządkowania funkcjonowania handlu, głownie na targowisku przy ulicy 
Sejneńskiej. Przepisy zawarte w Regulaminie funkcjonowania targowisk 
miejskich na terenie miasta Suwałk są wynikiem nie tylko pracy zarządu tej 
spółki, ale równieŜ rady nadzorczej oraz handlowców, których jest około 250,  
a w stowarzyszeniu ich reprezentującym skupionych jest stu. Do dnia 1 lutego 
br. składali na piśmie swoje uwagi do projektu Regulaminu…, które zostały 
uwzględnione. Rokrocznie Rada Miejska uchwala opłaty targowe, które 
obowiązują na targowisku. Poza tym z tytułu prowadzenia działalności, czy teŜ 
zajmowania określonych powierzchni na targowisku pobierane są inne 
dodatkowe opłaty, które będą musiały podlegać zatwierdzeniu przez radę 
nadzorczą. Zapis, który tego dotyczy zamieszczono w regulaminie po dyskusji  
z handlowcami. Odnośnie § 30 pkt. 2 Regulaminu… - są na targowisku róŜne 
kioski, w których prowadzona jest działalność, ale towar jest równieŜ 
wystawiany przed tymi kioskami. W tej sytuacji jest to wejście w teren, którym 
zarządza spółka i od tego obszaru zajmowanego na prowadzenie działalności 
handlowej są pobierane dodatkowe opłaty. Ten zapis gwarantuje obecność 
właściciela kiosku przy dokonywaniu pomiarów przez pracownika spółki. 
Przyznał, Ŝe nie jest zadowolony z funkcjonowania targowiska przy ulicy 
Sejneńskiej, zwłaszcza parkingu przy bazarze, który wymaga uporządkowania.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/38/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie zatwierdzenia Regulaminu funkcjonowania targowisk miejskich 
na terenie miasta Suwałk 
– załącznik nr 40 do protokołu.  
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Ad pkt . 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez 
Park Naukowo-Technologiczny Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. 
nieruchomości o łącznej powierzchni 4,266 ha. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 
Grzegorz Gorlo w imieniu Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” oznajmił,  
Ŝe w głosowaniu nad podjęciem powyŜszej uchwały wstrzymają się od  
głosu. Miasto kiedyś wniosło aportem do Parku Naukowo-Technologicznego 
Polska-Wschód w Suwałkach Spółki z o.o. ponad 8 ha ziemi, które były  
w planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczone na handel 
wielkopowirzchniowy. SprzedaŜ tej ziemi pod handel wielkopowierzchniowy 
przyniosłaby Miastu wielomilionowe zystki, dlatego teŜ radni Klubu „Prawo  
i Sprawiedliwość”  nie zgadzają się na sprzedaŜ tej ziemi za wielokrotnie niŜszą 
wartość.  
 
Czesław Renkiewicz przypomniał, Ŝe w owym czasie został wniesiony  
aport rzeczowy w postaci 8,5 ha gruntu do Parku Naukowo-Technologicznego 
Polska-Wschód w Suwałkach Spółki z o.o. Jadąc w kierunku Augustowa jest 
grunt, który w palnie zagospodarowania przestrzennego przewidziany był pod 
handel wielkopowierzchniowy, ale Ŝaden z inwestorów nie był zainteresowany 
ze względu na to, Ŝe suwalska obwodnica nie będzie przebiegać obok tego 
terenu. Do nabycia tego terenu zachęcał m.in. inwestora OBI, Carrefour i Tesco. 
 
Grzegorz Gorlo stwierdził, Ŝe wypowiedź prezydenta miasta to część prawdy, 
poniewaŜ spółka OBI i Carrefour szukała powierzchni mającej 8,5 ha.    
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/39/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
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w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie przez Park Naukowo-Technologiczny 
Polska-Wschód w Suwałkach Spółka z o.o. nieruchomości o łącznej 
powierzchni 4,266 ha 
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 
Ad pkt . 18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.  
na lata 2010-2014.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 47 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/40/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2010-2014 
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika 
przyrody. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Adam Kacprzyk – przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  
– załącznik nr 50 do protokołu.  
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Tadeusz Zamaro – przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/41/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody 
– załącznik nr 52 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011-2025. 

 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami. 
– załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 54 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/42/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na 
lata 2011-2025. 
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 21.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r. 



17 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Zdzisława Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 57 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/43/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r. 
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 
 
Ad pkt . 22.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania środków 
finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec – przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 60 do protokołu.  
 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 21 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr VI/44/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej Policji 
w Suwałkach 
– załącznik nr 61 do protokołu.  
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Ad pkt . 23.  
Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radych.  
 
Łukasz Kurzyna udzielił odpowiedzi: 
 

Zbigniewowi De-Mezerowi –  
1. Problem ruchu przy ulicy Powstańców Wielkopolskich jest znany, dlatego 

teŜ polecono Miejskiej Dyrekcji Inwestycji przygotowanie zmiany 
organizacji ruchu, który wprowadzi ograniczenie ruchu pojazdów 
cięŜarowych do 14 ton masy całkowitej. Ulica Powstańców 
Wielkopolskich jest ulicą tranzytową i zbiorczą, która zbiera ruch  
z mniejszych, dochodzących do niej uliczek, na których obowiązuje 
ograniczenie prędkości do 30 km/h. Zmiana ograniczenia prędkości  
z 50 km/h na 30 km/ha na ulicy Powstańców Wielkopolskich nie będzie 
dobrym rozwiązaniem, dlatego zaapelował do policji o szczególną 
kontrolę przestrzegania wyznaczonej prędkości na tej ulicy.  

2. Odnośnie oświetlenia ulicy Hubala, poinformował, Ŝe w budŜecie miasta 
na 2011 rok są zarezerwowane środki finansowe na dokończenie sieci 
energetycznej w pobliŜu tej ulicy, poprzez wykonanie około 10 punktów 
oświetleniowych, które równieŜ obejmą przystanek komunikacji 
miejskiej. Natomiast grunty przy blokach przy ulicy Hubala nie naleŜą do 
Miasta, dlatego nie moŜna tam ustawić słupów oświetleniowych. 

 

Włodzimierzowi Marczewskiemu –  
Wyjaśnił, Ŝe otwarcie odcinka łączącego ulice Wojska Polskiego  

i Buczka, czyli fragmentu przedłuŜającego ulicę Sportową nastąpi najpóźniej  
w kwietniu. Ze względu na złe warunki atmosferyczne opóźniły się prace przy 
układaniu chodników.   
 

Krzysztofowi Ołowniukowi –  
Poinformował, Ŝe stanowiska parkingowe dla autobusów powstaną przy 

III Liceum Ogólnokształcącym w Suwałkach oraz przy budynku zwanym 
„Sercem Suwałk”. 
 
Czesław Renkiewicz  
 

Włodzimierzowi Marczewskiemu –  
1. Wyjaśnił, Ŝe dokładna lokalizacja budowy biogazowi nie jest jeszcze 

znana. Mówi się o okolicach między węzłem lotnisko a rzeźnią  
w Poddubówku. Tego typu inwestycje ingerują w środowisko, wobec 
tego jest wymagane uzyskanie decyzji środowiskowej, w której musi 
obligatoryjnie uczestniczyć społeczeństwo. JeŜeli dojdzie do realizacji 
budowy biogazowi, na pewno mieszkańcy Dubowa i ostatniego bloku 
przy ulicy Buczka będą mieli moŜliwość wypowiedzenia się, czy chcą 
biogazowi. 
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2. Odnośnie zakupu nowego tomografu lub ewentualnej jego naprawy 
poinformował, Ŝe z dniem 1 marca br. nastąpi zmiana dyrektora 
suwalskiego szpitala, który w tej sprawie musi wystąpić z wnioskiem 
formalnym do organu prowadzącego szpital. Pan Cezary Cieślukowski  
poinformował Prezydenta, Ŝe zarząd Sejmiku Województwa 
Podlaskiego, którego jest członkiem, będzie oczekiwał od Miasta 
pomocy finansowej w sprawie zakupu nowego tomografu.  

 

Zdzisławowi Przełomcowi –  
 Przyznał, Ŝe sytuacja związana z zatrudnieniem osób niepełnosprawnych 
jest trudna, ale bezrobocie dotyka teŜ ludzi zdrowych. Obecnie w Suwałkach 
jest 500 osób z wyŜszym wykształceniem, którzy nie mają pracy. W ostatnich 
latach, tj. w 2009 r. w ramach rehabilitacji osób niepełnosprawnych,  
w porozumieniu z Powiatowym Urzędem Pracy sfinansowano rozpoczęcie 
działalności gospodarczej 3 osobom niepełnosprawnym, natomiast w ubiegłym 
roku dla jednej. W 2009 r. urząd pracy utworzył 4 stanowiska pracy dla osób 
niepełnosprawnych w zakresie sfinansowania zwrotu kosztów wyposaŜenia 
stanowiska pracy, a w 2010 r. dwa stanowiska. W Miejskim Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Suwałkach jest zatrudnionych 14 osób niepełnosprawnych,  
w Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach – 3 osoby, w Urzędzie 
Miejskim w Suwałkach stan zatrudnienia za ubiegły rok wynosi 2,75 etatu,  
a w placówkach oświatowych pracuje ponad 10 osób niepełnosprawnych. 
Niestety nie na wszystkich stanowiskach moŜna zatrudniać osoby 
niepełnosprawne. JeŜeli nie uzyska się wymaganego wskaźnika zatrudnienia, 
który na dzień dzisiejszy wynosi 6%, płaci się bardzo wysokie kary 
Państwowemu Funduszowi Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Suwalski 
Urząd Miejski kosztuje to 10 tys. zł miesięcznie. Nadmienił, Ŝe do jednostek, 
które w miarę dowolnie mogą kształtować zatrudnienie osób niepełnosprawnych 
zostanie wystosowane pismo - apel w tej spawie. 
 
Wiesław Osewski odpowiedział  Grzegorzowi Gorlo. 

Targowisko przy ulicy Sejneńskiej przynosi spółce Targowiska Miejskie 
około 90% przychodów i generuje dodatni wynik finansowy. NaleŜy jednak wziąć 
pod uwagę cztery obiektywne czynniki, które nie zaleŜą od spółki, czyli: 
targowisko w sensie prawnym, jako tymczasowe, drugi – jest własnością miasta na 
podstawie umowy dzierŜawy z marca 1996 r. i daje prawo gospodarowania nim do 
2014 r. jednak w związku z planem zagospodarowania przestrzennego, który lokuje 
tam inwestycje oświatowe, niemoŜliwym jest wykonanie inwestycji targowiska. 

Kolejnym problemem, który jako spółka naleŜy brać pod uwagę, to jest 
obecna sytuacja w handlu. Powstają nowe sklepy wielkopowierzchniowe, centra 
usługowo-handlowe i w perspektywie czasu przymierzając się do ewentualnych 
inwestycji naleŜy te sprawy brać pod uwagę. Kolejnym problemem jest parking, 
który jest przeładowany i fizycznie nie ma moŜliwości jego powiększenia.  
Spółka Targowiska Miejskie rozpoczęła swoją działalność 11 marca 1996 r. Cały 
stan organizacyjny i prawny przejęto od poprzedniego zarządcy, czyli Zarządu 
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Budynków Mieszkalnych w Suwałkach, w tym równieŜ umowy dzierŜawy 
gruntów, najmu lokali itd. Umowy te obowiązywały do 31 marca 1999 r. 
Rozpiętość stawek czynszowych była bardzo duŜa, dlatego Ŝe poprzedni zarządca  
 
organizował przetargi. Bywało, Ŝe za dwa stanowiska usytuowane obok siebie 
pobierano róŜne opłaty. W związku z tym handlowcy zwrócili się do spółki, aby 
ujednolicić te opłaty. W okresie funkcjonowania umów do 1999 r. nie było takiej 
moŜliwości, poniewaŜ umowy zawierane są na czas określony, których istotą jest, 
Ŝe nie moŜna ich wypowiedzieć, a jedynie rozwiązać w ściśle określonych 
przypadkach. W 1999 r. spółka odbyła spotkanie ze wszystkimi handlowcami,  
na którym ustalono tzw. atrakcyjność handlową. Stawki w umowach z 1999 r. były  
zmieniane o wskaźnik indeksacji, który przewidywał w 2001 r. 10%. W 2002 r. te 
umowy wygasły. Zawarto z handlowcami ponowne umowy na okres trzyletni, nie 
zmieniając stawek czynszu. Umowy te obowiązywały do 2005 r. Ponownie 
zawarto umowy na okres trzyletni i równieŜ stawek nie podwyŜszono. W 2008 r. 
wprowadzono częściowe uporządkowanie stawek zaokrąglając do pełnych złotych 
i to funkcjonuje do dnia dzisiejszego. Handlowcom nie stwarza się problemu, jeśli 
chcą zawrzeć nową umowę. Odnosząc się do dodatkowej powierzchni handlowej – 
na targowisku funkcjonowały aleje branŜowe, ale w międzyczasie odchodzono od 
takiej organizacji sprzedaŜy. Były sytuacje, kiedy podmiot handlujący owocami 
kupował mały kiosk, za który płacił czynsz, a skrzynki wystawiał 20 metrów przed 
kioskiem. Zachodziła konieczność wprowadzenia dodatkowej odpłatności dlatego, 
Ŝe inne podmioty, które dysponowały większymi kioskami płaciły duŜo wyŜsze 
stawki, było to krzywdzące. Opłata handlowa pobierana jest od handlowców, 
którzy nie mają stałych punktów handlowych. Handlowcy, którzy mają stałe 
punkty handlowe opłacają podatek od nieruchomości - zgodnie z ustawą  
o podatkach i opłatach lokalnych i nie uiszczają dziennej opłaty targowej. Opłata 
targowa zgodnie z istniejącym prawem jest pobierana za pomocą biletów opłaty 
targowej. Dodatkowo opłacane jest korzystanie z wody, energii i odprowadzanie 
ścieków. Bilety są ewidencjonowane i kaŜdego dnia pieniądze wpłacane są na 
konto Urzędu Miasta. Kasy fiskalne są stosowane do poboru opłat rezerwacyjnych. 
Tu juŜ nie zawieramy umów stałych. Inkasent lub zarządca danego targowiska 
pobiera opłatę i wystawia fakturę - jeŜeli dany podmiot chce. Kasy są pod stałym 
nadzorem zgodnie z przepisami odnośnie kas fiskalnych i w tym zakresie nie ma 
Ŝadnych nieprawidłowości. JeŜeli chodzi o ochronę targowiska, to na początku 
funkcjonowania spółki był wynajęty podmiot zewnętrzny, ale handlowcy i zarząd 
spółki uznali, Ŝe ochrona była wykonywana w sposób nienaleŜyty. W związku  
z tym dozór nocny jest pełniony przez dwóch pracowników i psa. Bardzo rzadko 
zdarzają się kradzieŜe. Ochrona spełnia swoje zadania w sposób naleŜyty.  

Targowisko na bieŜąco jest odśnieŜane w godzinach rannych od 300 do 700. 
Jeśli chodzi o poprawę estetyki targowiska, to w najbliŜszym czasie zostanie 
opracowana koncepcja, którą skonsultuje się z handlowcami.  
 
Wiesław Stelmach odpowiedział Grzegorzowi Gorlo, Ŝe przepisy 
wprowadzone od 1 stycznia br. do rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie 
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szczegółowego sposobu klasyfikacji tytułów dłuŜnych nie wpływają na 
wysokość długu Miasta Suwałki, poniewaŜ Miasto ma zaciągnięte kredyty  
i poŜyczki, ale nie posiada innych tytułów dłuŜnych, które wypełniają 
dyspozycję tego rozporządzenia. Długi zaciągane przez spółki będące 
własnością Miasta, nie są długami Miasta i nie ma to wpływu na wysokość 
zadłuŜenia.  
 
 
Ad pkt. 18.  
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Zbigniew De-Mezer zwrócił się do Komendanta Miejskiej Policji  
i Komendanta StraŜy Miejskiej z prośbą o skuteczną interwencję w kwestii 
nielegalnej sprzedaŜy papierosów na bazarze.   

 
Bogdan Dyjuk poinformował, Ŝe w dniu wczorajszym odbył rozmowę  
z dyrektorem suwalskiego szpitala oraz przewodniczącym Komisji Zdrowia 
Sejmiku Województwa Podlaskiego panem Waldemarem Kwaterskim na temat 
tomografu. Sytuacja Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego  
w Suwałkach jest wszystkim znana, zwłaszcza jego wynik finansowy.  
W ramach róŜnorodnych działań związanych z wykorzystaniem funduszy 
europejskich, czy transgranicznych przeznaczono sporo pieniędzy na zmiany  
w infrastrukturze szpitala. JednakŜe w skali całego samorządu naleŜy pamiętać  
o długach wszystkich 16 jednostek wojewódzkich, które sięgają prawie 190 mln 
zł, w tym 50 mln zł to długi wymagalne.  

Poinformował, Ŝe podczas ostatnich obrad Sejmiku Województwa 
Podlaskiego sprawa tomografu została poruszona. Zaplanowano spotkania, na 
których podda się pod rozwagę, jaki mechanizm finansowy wykonać w ramach 
budŜetu samorządu wojewódzkiego, aŜeby zapewnić suwalskiemu szpitalowi 
tomograf oraz inne niezbędne urządzenia. Niemniej jednak zarząd Sejmiku 
Województwa Podlaskiego będzie oczekiwał od suwalskiego samorządu 
pomocy finansowej w sprawie zakupu nowego tomografu. Radny Bogdan Dyjuk 
poinformował, Ŝe podczas ostatnich obrad Sejmiku została podjęta uchwała  
w sprawie zamiaru likwidacji policealnej szkoły medycznej w Suwałkach, która 
przejmie Państwowa WyŜsza Szkoła Zawodowa w Suwałkach.  
 
Zdzisław Przełomiec – Samodzielny Publiczny Szpital Wojewódzki  
w Suwałkach jest jednostką ponadmiejską. Apel zarządu Sejmiku Województwa 
Podlaskiego, skierowany do naszego samorządu o wsparcie finansowe przy 
zakupie tomografu jest zrozumiałe. JednakŜe warto byłoby, mówiąc 
„lobbowanie” w pozytywnym tego słowa znaczeniu, rozmawiać równieŜ  
z innymi jednostkami samorządowymi o zasięgu powiatowym o wsparciu 
finansowym suwalskiego szpitala. Przypomniał, Ŝe w 2010 r. wsparto szpital 
środkami budŜetowymi naszego miasta, co nie przyniosło oczekiwanego 
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rezultatu. Stwierdził, Ŝe warto byłoby jednak pomóc jednostce w nadzorze  
i skoordynowaniu działań. Poprosił o konkretne sprecyzowanie terminu 
naprawy bądź zakupu tomografu.  
Bogdan Dyjuk tłumaczył, Ŝe nie zna powyŜszej sprawy na tyle, Ŝeby podać 
konkretną datę naprawy bądź zakupu nowego tomografu. Od tego typu spraw 
jest dyrektor szpitala. Zanim zarząd Sejmiku Województwa Podlaskiego zwróci 
się do innych jednostek samorządowych o wsparcie finansowe suwalskiego 
szpitala, najpierw oceni moŜliwości województwa. W lutym br. na spotkaniu 
komitetu monitorującego fundusze pozostające w gestii samorządu 
wojewódzkiego, w którym uczestniczył równieŜ Prezydent Miasta Suwałk, 
rozmawiano na temat moŜliwości wykorzystania tych funduszy. W kaŜdym 
bądź razie Sejmik Województwa Podlaskiego na pewno zajmie się kwestią 
tomografu.  
 
 
Ad pkt . 19.  
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował radnych, Ŝe w związku z przesłaniem 
Marszałkowi Sejmu Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 
2010 roku w sprawie budowy obwodnicy Suwałk wicedyrektor Biura 
Korespondencji i Informacji pan Zbigniew Piwoński pismem z dnia  
4 lutego br. podziękował za zainteresowanie sprawami infrastruktury drogowej  
i nadmienił, Ŝe pisma kierowane do Biura są wnikliwie analizowane pod kątem 
moŜliwości wykorzystania zawartych w nich uwag, w materiałach 
informacyjnych opracowanych dla organów Sejmu. 
Pismo stanowi załącznik nr 62 do protokołu.  

Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku poinformowała,  
iŜ uchwała nr V/26/2011 r. Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 stycznia 
2011 r. w sprawie budŜetu miasta na 2011 r. podjęta została z nieistotnym 
naruszeniem prawa, przez co w toku dokonywania zmian w uchwale budŜetowej 
naleŜy usunąć te uchybienia. 
 Poinformował równieŜ, Ŝe w dniu wczorajszym wpłynęło pismo 
kierowane do Pana Prezydenta i Radnych w sprawie remontu ul. Płockiej.  
  

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Prezydenta Miasta  
o zabranie głosu w sprawie wyjazdu delegacji do Smoleńska i Katynia.  

Czesław Renkiewicz przedstawił złoŜone m.in. przez ks. Moderatora Jaremę 
Sykulskiego propozycje w sprawie upamiętnienia tragedii smoleńskiej oraz 
zbrodni w Katyniu. W związku z uznaniem, iŜ Park Konstytucji 3 Maja nie jest 
dobrym terenem na utworzenie miejsca pamięci, z uwagi na ochronę 
konserwatora zabytków oraz miejsce wypoczynku i rekreacji zespół w składzie 
m.in. ks. Moderator, Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawiciele klubów  
i ugrupowań radnych, Prezydent przedstawili propozycję, aby miejscem 
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upamiętnienia był cmentarz przy ul. Bakałarzewskiej. Przedstawił teŜ 
propozycję wyjazdu do Smoleńska i Katynia po ziemię, która byłaby złoŜona  
w ustalonym miejscu na cmentarzu. 

Po dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował spotkanie  
z udziałem przewodniczących klubów radnych „Ł ączą nas Suwałki”, „Blok 
Samorządowy” oraz przedstawicieli z PiS, SLD, PO oraz prezydenta Czesława 
Renkiewicza i ks. Moderatora Jaremę Sykulskiego w celu omówienia 
szczegółów oraz wypracowania projektu zmiany uchwały nr XLIX/450/2010  
z dnia 23 czerwca 2010 r. w sprawie podjęcia działań upamiętniających ofiary 
katastrofy lotniczej.  

Poinformował równieŜ, iŜ w dniu 28 lutego o godz. 1700 odbędzie się  
w tej sprawie sesja Rady Miejskiej.  

 
 
Na tym protokół zakończono.  

             
Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

Andrzej Paweł Chuchnowski 
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Katarzyna Gałazin 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


